
Komárom Város Polgármesteri Hivatala     
2900 Komárom, Szabadság tér 1. 
 
Szám: 1- 54/2012. 
 

JEGYZİKÖNYV 
 
 
Készült Komárom Város Képviselı-testülete 2012. április 19-én megtartott ülésén. 
 
Jelen vannak:   a csatolt jelenléti ív szerint, 

és a Polgármesteri Hivatal elıterjesztések szerinti illetékes munkatársai 
 
Dr. Molnár Attila: Köszönti az ülésen megjelent képviselıket, a hivatal munkatársait. 
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes jelen van 11 fı képviselı. 
 
Javasolja, hogy az elızetesen megküldött meghívóban szereplı napirendek kerüljenek 
megtárgyalásra.  
 
Megkérdezi, hogy van-e módosító javaslata a képviselı-testület tagjai részérıl az elızetesen 
megküldött meghívó napirendjeihez képest? Megadja a szót Babják Csaba képviselı úrnak. 
 
Babják Csaba: Elmondja, hogy nem a meghívó napirendjeihez lenne hozzászólása. 
Kérése Dr. Molnár Attila polgármester úrhoz, hogy az elıterjesztıknek hívja fel a figyelmét 
arra, hogy mikor nyílt testületi ülés van, - amit a Komáromi Televízió is közvetít - akkor a 
nagyobb közérdeklésre számottartó napirendi pontok is kerüljenek megtárgyalásra, mivel azt 
gondolhatják így joggal a komáromi lakosok, hogy semmiféle konstruktív vita egyáltalán 
nincs. Egyes komáromi lakosok ezt jelezték felé. Elmondta, hogy szoktak lenni viták és a 
nagyobb közérdeklésre számottartó napirendek általában a rendkívüli üléseken kerülnek 
megtárgyalásra. Komárom város lakossága igényt tartana arra, hogy a nagyobb fontosságú 
kérdésekrıl is a rendes nyílt testületi üléseken adjanak a lakosoknak tájékoztatást. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Babják Csaba képviselı úr hozzászólását. Véleménye ezzel 
kapcsolatban, hogy minden egyes testületi ülésen megtárgyalt napirendrıl részletes 
tájékoztatást adnak a komáromi lakosoknak és a sajtó munkatársainak is. Rendkívüli testületi 
üléseket is szükséges tartani, elsısorban a pályázatok benyújtásának a határideje miatt. Jelezte 
már a mai napon az Együttes Bizottsági ülés végén, hogy a következı hét második felében is 
a pályázatok miatt rendkívüli testületi ülés megtartására kerül sor. Április 30-ig kell a 
zárszámadást jóváhagyni, aminek az elkészítésén könyvvizsgáló asszony dolgozik és a 
Pénzügyi Osztály. Vannak olyan határidık, amelyeket be kell tartani. Természetesen Babják 
Csaba képviselı-társa kérését is figyelembe veszi. A késıbbiekben is, ami a képviselı-
testületi üléseken történik, a lehetı legszélesebb nyilvánosság elıtt fog lebonyolódni, mint 
ahogyan eddigiekben is megtették, hiszen ezt tartja a legfontosabbnak.  
Kérése a képviselı-társakhoz, hogy szavazzanak a napirendek elfogadásáról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal a napirendeket az alábbiak 
szerint elfogadja: 
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Napirendek felsorolása: 
 
1. napirend:  A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos helyi közszolgáltatásról 

Szóló 2006. évi 33. számú (XII.23.) önkormányzati rendelet módosítása. 
  Elıadók:  Dr. Molnár Attila polgármester 
  Molnárné Dr. Taár Izabella jegyzı 
2. napirend:  A menetrend szerinti helyi autóbusz közlekedésrıl és annak díjtételeirıl szóló 

– többször módosított – 2004. évi 33. számú (XII.15.) önkormányzati rendelet  
hatályon kívül helyezésérıl. 

   Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
 Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
3. napirend:  Komárom Város 2012. évre szóló városüzemeltetési szerzıdései elıkészítése. 
    Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
 Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
4. napirend:  A Komáromi Rendırkapitányság beszámolója Komárom város közrend- és 

közbiztonságáról 2011. évben. 
   Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
 Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
5. napirend:  Komárom Város Önkormányzata közoktatási intézményeinek beszámolója 
  végzett tevékenységükrıl. 
   Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
 Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
6. napirend:  Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti 
  fontosabb eseményekrıl, tárgyalásokról, intézkedésekrıl, az önkormányzati 
  beruházások állásáról, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseirıl 
  kérdésekrıl, bejelentésekrıl. 
   Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
 Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
7. napirend:  Komáromi Aprótalpak Bölcsıde Szınyi Zsebibaba Bölcsıde és a Minivár   
                       Bölcsıde beszámolója a 2011. évi munkájáról. 
   Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
 Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
8. napirend:  A vállalkozó háziorvosok, házi gyermekorvosok, fogorvosok 2011. évi  
  szakmai, pénzügyi beszámolója. 
   Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
 Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
9. napirend:  Beszámoló a 2011. évi munkáról, a folyamatban lévı pályázati eredményekrıl. 
   Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
 Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
10. napirend:  Lıtér kialakítása a volt Mol étkezde épületébıl. 
   Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
 Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
 
 
Zárt ülés napirendi pontja: 
 
11. napirend:  „Komárom Város Díszpolgára”, „Pro Urbe Komárom” kitüntetı címek 

odaítélése. 
      Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
 Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
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1. napirend: 
A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos helyi közszolgáltatásról Szóló 2006. évi 33. 
számú (XII.23.) önkormányzati rendelet módosítása. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
    Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy az összbizottság ezt a napirendet megtárgyalta, amelyet 
elfogadásra javasol a képviselı-testületnek. Megkéri Hornig Rudolfné alpolgármester 
asszonyt, hogy adjon rövid tájékoztatást az elıterjesztésrıl. 
 
Hornig Rudolfné: Elmondja, hogy 2011. évi decemberi testületi ülésen a képviselı-testület 
elfogadta a hulladékgazdálkodással kapcsolatos díjemelést. Ezt követıen az egyes törvények 
módosításáról szóló 2011. évi CCI. évi törvénnyel a parlament december végén olyan 
törvénymódosítást fogadott el, ami alapján 2012. évi hulladékkezelési díjat nem lehet 
magasabb díjjal megállapítani a 2011-es évben meghatározott áraknál. Tehát jelenleg arról 
kell állást foglalnia a képviselı-testületnek, hogy a decemberben elfogadott, 2012. évi díjakat 
tartalmazó rendeletet a testület visszavonja és a 2011-es évben meghatározott díjakat fogadják 
el 2012. I. negyedévére vonatkozóan. Az önkormányzatnak a szelektív hulladékgyőjtéssel 
kapcsolatos költségeket a közszolgáltatónak számla alapján meg kell fizetni, amely 4.382.872 
Ft + Áfa összeget jelent. Továbbá arról kell még állást foglalni, hogy a díjkompenzációt a 
2012. évi költségvetés általános tartalékkeret elıirányzat terhére biztosítsa. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Hornig Rudolfné alpolgármester asszony tájékoztatását. 
Elmondja, hogy az összbizottság ülésen is már javasolta, hogy a 2-es határozati javaslatot 
azzal egészítsék ki, hogy a képviselı-testület az 1.697.991 Ft + Áfa összeget a 2012. évi 
költségvetés általános tartaléka terhére biztosítsa, amelyet a testületnek is javasol elfogadásra. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a napirenddel 
kapcsolatosan? – megállapítja, hogy nincs. Kérése a képviselı-testület tagjaihoz, hogy 
elsıként szavazzanak az 1-es és a kiegészített 2-es határozati javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
42/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
1. Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy a 2012. év I. negyedévére  
    vonatkozóan 1.697.991 Ft + Áfa összegő díjkompenzációt megfizet a közszolgáltatónak  
    számla alapján. 
 
2. Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy az 1.697.991 Ft + Áfa összeget a  
    2012. évi költségvetés általános tartaléka terhére biztosítja. 
 
   Határidı: azonnal 
   Felelıs:   Dr. Molnár Attila polgármester 
 
Dr. Molnár Attila: Kéri, hogy szavazzanak a rendelet-tervezetrıl. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi rendeletet 
megalkotja: 
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Komárom Város Képviselı-testületének 
7/2012. önkormányzati rendelete 

a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos helyi közszolgáltatásról szóló 2006. évi 33. 
számú (XII.23.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
                                                               /A rendelet szövege a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
 
2. napirend: 
A menetrend szerinti helyi autóbusz közlekedésrıl és annak díjtételeirıl szóló – többször 
módosított – 2004. évi 33. számú (XII.15.) önkormányzati rendelet hatályon kívül 
helyezésérıl. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
    Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
Dr. Molnár Attila: Köszönti a Vértes Volán Zrt. képviselıjét. A napirend arról szól, hogy a 
jogszabályváltozások következtében már nem rendeleti formában szabályozhatja az autóbusz 
viteldíjakat az önkormányzat, hanem a Közszolgáltatási Szerzıdésben - az aktuális 
szolgáltatóval jelen esetben a Vértes Volán Zrt.-vel - meghatározott feltételek alapján. Ebben 
a szerzıdésben kell szabályozni a viteldíjakat, ezért a korábban meghozott rendeletet 
jogszabályváltozás miatt hatályon kívül kell helyezni. Az összbizottság ezt a napirendet 
megtárgyalta, amelyet elfogadásra javasol a képviselı-testületnek. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel, javaslat a képviselı-testület tagjai részérıl a 
napirenddel kapcsolatosan? – megállapítja, hogy nincs. Kérése, hogy a képviselı-testület 
tagjaihoz, hogy elsıként szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
43/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
    Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy  
             
1. Egyetért a Vértes Volán Zrt. és Komárom Város Önkormányzata között 2004. december  
    16-án a helyi menetrend szerinti autóbusszal történı személyszállítás tárgyában létrejött  
    Közszolgáltatási Szerzıdés közös megegyezéssel történı módosításával az elıterjesztés  
    mellékletét képezı tartalommal.  
 

2. Felhatalmazza a Polgármestert a Közszolgáltatási Szerzıdésmódosítás  
    aláírására. 
 
           Határidı: Azonnal 
           Felelıs: Dr. Molnár Attila polgármester 
 
Dr. Molnár Attila: Kéri, hogy szavazzanak a rendelet-tervezetrıl. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi rendeletet 
megalkotja: 
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Komárom Város Önkormányzat Képviselı-testületének 
8/2012. önkormányzati rendelete 

A menetrend szerinti helyi autóbusz közlekedésrıl és annak díjtételeirıl szóló – 
többször módosított – 2004. évi 33.számú (XII.15.) önkormányzati rendelet 

hatályon kívül helyezésérıl 
 
                                                               /A rendelet szövege a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 
 
 
3. napirend: 
Komárom Város 2012. évre szóló városüzemeltetési szerzıdés elıkészítése. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
    Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy a költségvetésben már rendelkeztek arról, hogy a város 
fenntartására, üzemeletetésére vonatkozó feladatok ellátására - pl.: parkgondozásra, közutak 
üzemeltetésére stb. -, milyen mértékben fognak pénzösszeget elkülöníteni és a Saxum Kft.-vel 
milyen szerzıdést fognak kötni. Errıl szól az elıterjesztés. Az összbizottság ezt a napirendet 
megtárgyalta, melyet elfogadásra javasol a képviselı-testületnek. 
Megkérdezi, hogy van-e kiegészítése az elıterjesztıknek a napirendhez? – megállapítja, hogy 
nincs. Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl a 
napirenddel kapcsolatosan? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, hogy szavazzanak a határozati 
javaslatok elfogadásáról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
44/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
            A Képviselı-testület elhatározta, hogy 
 

1. Felhatalmazza a Polgármesteri Hivatalt, hogy a városgazdálkodási és üzemeltetési 
szerzıdést a Saxum Kft-vel egy éves idıtartamra kösse meg a határozat mellékletét 
képezı táblázatban szereplı elıirányzatoknak megfelelıen. 

 
2. Támogatja, hogy a városüzemeltetési szerzıdés keretén belül a Saxum Kft. a 

Polgármesteri Hivatal szakembereivel történı egyeztetés mellett a szakfeladatokhoz 
rendelt pénzeszközök átcsoportosítását kezdeményezheti. 

 
           Határidı: A szerzıdés elıkészítésére: 2012. március 31. 

                                       A szerzıdés végrehajtására: folyamatos 
 

          Felelıs: Hornig Rudolfné alpolgármester 
                       Kovács Károly Saxum Kft. ügyvezetı  

              a Mőszaki Osztály illetékes munkatársai 
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4. napirend: 
A Komáromi Rendırkapitányság beszámolója Komárom város közrend- és közbiztonságáról 
2011. évben. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
    Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
Dr. Molnár Attila: Köszönti a testületi ülésen megjelent Dr. Reinhoffer Csaba Komárom-
Esztergom megyei Rendır-fıkapitányság bőnügyi igazgatóját és Lázár Zsolt rendırkapitány 
urat. Megköszöni Lázár Zsolt rendırkapitány úrnak azt, hogy nem csak a testületi üléseken, 
hanem a kistérségi üléseken, lakossági fórumokon, közmeghallgatásokon is rendszeresen részt 
vesz, amelyen tájékoztatást ad a Rendırkapitányság munkájáról. A kitőzött cél a közbiztonság 
és a közrend védelmének minél hatékonyabb megvalósítása. A Közterület-felügyeletnél már 1 
éve mőködik 0-24-órás szolgálatban egy állandóan hívható ingyenes zöld szám, amelyen a 
komáromi lakosok bármikor segítséget kérhetnek a közterület-felügyelıktıl. Anyagi 
lehetıségeikhez mérten a tavalyi évben támogatták a Rendırkapitányságot 10 millió forintos 
pénzösszeggel, hogy a járırszolgálatot gyakoribbá tudják tenni. Lázár Zsolt rendırkapitány úr 
korábban elmondta, hogy mindent megtesznek annak érdekében, hogy a komáromi lakosok 
biztonságát továbbra is meg tudják tartani. Fontos feladat a térfigyelı kamerarendszer 
fejlesztése, kiépítése. Ezzel kapcsolatban korábban már tárgyalásokat folytattak, amelyre 
közel 50 millió forintos beruházást szerettek volna megvalósítani, de sajnos ez meghiúsult, 
mivel már akkor látható volt, hogy az anyagi helyzet nem fogja ezt lehetıvé tenni. Úgy 
döntött a testület ezzel kapcsolatban, hogy majd pályázat útján fogják ezt megvalósítani.  A 
térfigyelı kamerarendszerrel kapcsolatos pályázat végül benyújtásra került. Abban bízik, 
hogy sikeresen fogják elbírálni a pályázatukat. Ennek a beruházási összköltsége 11 millió 
forint körül van, amelyre kb. 1,5 - 2 millió forintos önrészt kell biztosítani. Komoly 
elırelépést jelentene, ha a térfigyelı kamerarendszer kiépítését meg tudnák valósítani. Lázár 
Zsolt kapitány úr jelezte, hogy prezentációt szeretne tartani az beszámolóval kapcsolatosan. 
Megadja a szót Lázár Zsolt rendırkapitány úrnak. 
 
Lázár Zsolt: Elmondja, hogy egy bizonyos idıszak végén értékelni kell azokat az 
eredményeket, amelyek jelen esetben a 2011. évben a Komáromi Rendırkapitányság 
személyi állománya végzett. A tavalyi évben hagyományaikhoz híven munkatervben foglaltak 
alapján törvényes keretek között folytatta a Rendırkapitányság a munkáját. Nem volt 
egyszerő a helyzetük, mivel jelentıs személyi változások történtek a kapitányságon. Mind e 
mellett rendkívül szigorú gazdálkodási folyamtatot kellett betartani. Mindehhez nagyban 
hozzájárult a 10 millió forintos önkormányzati támogatás, amelyet a rendırség személyi 
állománya kapott meg. Figyelembe vették azt is, hogy a gazdálkodási folyamat a 2012. évben 
nem biztos, hogy olyan hatékonyan fog érvényesülni, mint az elmúlt idıszakban. Úgy 
gazdálkodtak, hogy a 10 millió forintos pénzösszegbıl nem egészen 3 millió forintot használt 
fel a Komáromi Rendırkapitányság személyi állománya. Összesen ez 652 hétköznapi és 353 
pihenınapos túlóra szolgálatot jelentett, amit nagyrészt Komárom város területén többlet 
munkával végeztek a munkatársai a lakosok biztonsága érdekében. Utalt a személyzeti 
változásokra, ahol a rendırkapitányság személyi állománya a 2011-es évben állománytábla 
szerint nem változott. Ez azt jelenti, hogy 99 fı rendszeresített státusz van, amelybıl 85 fı a 
hivatásos és 14 fı a közalkalmazottak száma. Továbbá elmondja, hogy 2011. december 31-én 
munkajogilag a foglalkoztatottak száma ennél lényegesebben kevesebb volt, ami 79 fıt 
jelentett, 6 fı próbaidıs volt és 11 fı közalkalmazott. Vezetés-irányítás tekintetében július 1-
jén jelentıs személyzeti változások történtek. Ekkor már mentesült a Bőnügyi Osztály vezetés 
felöl a duplikált beosztástól, mivel már megbízott kapitányság vezetıként látta el a 
szervezetnek az irányítását. Ekkor került kinevezésre a jelenlegi Bőnügyi Osztályvezetı ill. a 
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Közlekedés-rendészeti Osztályvezetı. Augusztus 1-jével Bács-Kiskun megyében az ottani 
századparancsnok került át Komáromba és ı lett a Közrendi- és Határrendészeti Osztály 
vezetıje. Az alosztályvezetıket tekintve mind az elıbbiekben elmondott alosztályon a 
bőnügyön belül a vádelıkészítı alosztályon ill. a körzeti megbízott alosztályon is fel kellett 
tölteni az osztályvezetıi helyeket, amely komoly feladatot jelentett. Nyílván a 2012-es év fı 
feladata, hogy ebben az új személyzeti struktúrával a már korábban említett fiatal 
állománynak a teljes koordinálását lássa el a Rendırkapitányság. A bőnügyi helyzettel 
kapcsolatosan elmondja, hogy Komárom-Esztergom megye területén csökkenı tendenciát 
mutattak az adatok, vagyis 11.906 bőncselekménybıl Komárom város illetékességi terültén 
1.801 realizálódott, ami az egész megyében mindez 15 %-os részesedést jelentett. Ezen belül 
továbbra is 3 városban, Komáromban, Ácson és Bábolnán következett be a legtöbb ismerté 
vált bőncselekmény, amely összesen Komárom városába fókuszálva 983 bőncselekményt 
mutattak az adatok. Ezek az elızı évi adatokhoz képest jelentısen csökkenı tendenciát 
mutatnak, amely közel 20 %-os csökkenést jelent, hiszen a 2010-es évben 1.236 
bőncselekményt követtek el Komárom területén. Bemutatja a kiemelt bőncselekmények 
alakulását. Nagy eredménynek tartja azt, hogy a vagyonelleni fıcsoporton belül fıleg a 
lopások, a betöréses lopások ill. a rablások jelentıs számban csökkentek. Ezek közvetlenül a 
lakosságnak a szubjektív biztonságérzetét befolyásoló tényezık. Látható, hogy ami országos 
tendencia, a személyelleni fıcsoporthoz tartozó bőncselekmény kategóriában, mint pl.: a 
súlyos testi sértésben emelkedés következett be. Ez jellemzı a gépjármőfeltörésekre ill. a 
visszaélés a kábítószerrel bőncselekmény kategória vonatkozásában is. Nagyon fontos 
mérıszáma van a büntetı eljárásoknál a kár értékének és a megtérülésnek. Komárom 
városában mintegy 126 millió forint kár érte az elıbbiekben említett bőncselekmények során 
az itt élı lakosokat. Úgy gondolja, hogy rendkívül pozitív, hogy több mint 30 millió forintos 
megtérülést sikerült elérni a Rendırkapitányságnak, ami különbözı bőntetı eljárás során 
használatos intézkedések, lefoglalásokat jelentettek. Rendkívül magas továbbra is már évek 
hosszú távlatában a külföldi érintettség és ez megnehezíti, lelassítja az eljárásaikat, hiszen 
tolmácsokat kell bevonni, ami az idıszerőség kárára megy. Nemcsak az elkövetıi oldalon 
tapasztalták ezt meg, hanem a sértett oldalon is hasonlóak az arányok a mutatók szerint. 
Szintén kimagaslóan magas a Komáromi Rendırkapitányság illetékességi területén lévı 
külföldi érintettség. Mindez nyilván a határközelségi ill. az autópálya szakasznak tudható be. 
Ettıl függetlenül a bőncselekmények száma csökkenésével a nyomozás eredményességi 
mutató is jelentısen 10 %-kal javult. Úgy gondolja, hogy mindenképpen pozitív, hiszen több 
elkövetıt tudtak hatékonyan eddig eljárás alá vonni, amelyekben az Ügyészség is vádirattal 
realizálta ezeket az eredményeket. A közterületen teljesített szolgálatok kapcsán elmondja, 
hogy többet voltak kint a közterületeken 2011-ben, de ettıl függetlenül az intézkedési 
mutatókban azért tapasztalhatók visszaesések, mind az elfogások, mind a tettenérések és az 
elıvezetések kapcsán is. Gyakorlatilag ugyanúgy, mint a helyszíni bírságolásokban, a szondák 
számának az alkalmazásában is ill. a saját kezdeményezéső intézkedések számában is 
csökkenés figyelhetı meg. Mindezt úgy értékeli, hogy elsısorban a fiatal próbaidıs 
állománynak a tapasztalatlanságának tudható be. Tehát kiemelt feladat az, hogy egy komoly 
vezetıi irányító munkával és elsısorban a fiatal állomány nevelésével, oktatásával gyakorlati 
képzésével fogják majd elérni azt, hogy ezek az intézkedések hatékonyabbak legyenek. Nem 
utolsó sorban kellı erkölcsi fegyelemmel és megfelelı kommunikációval tudatják a lakosság 
felé, akár a szankciókat is alkalmazni a mindennapi intézkedések során a fiatal kollégái. 
Komárom város Rendırkapitányság vezetısége mindent megtesz azért, hogy a kollégák kellı 
képen tudják lekommunikálni az intézkedéseket. Baleseti helyzet tekintetében 282 bejelentés 
érkezett a kapitányságra közlekedési balesetek számában, amelyhez hozzátartozik az is, hogy 
a Kisbéri Rendırkapitányság illetékességi területén is a sérüléssel járó közlekedési baleseteket 
a Komáromi Rendırkapitányság állománya helyszíneli ill. az ezzel összefüggı 
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bőncselekményeket közvetlenül, közlekedési bőncselekményeket is Komárom város 
rendırkapitányság állománya vizsgálja meg. Összesen 133 esetben történt Komáromban 
bőncselekmény a 282 bejelentésbıl. Ebbıl három esetben sajnos a baleset halállal végzıdött, 
viszont jelentısen csökkent a súlyos sérüléssel végzıdı balesetek száma, az anyagi kárral 
bekövetkezett balesetek száma ill. a könnyő sérüléses esetek száma is. Ebbıl a részesedés jól 
látható a tablón, hogy kb. 57 %-os volt az anyagi kár és a könnyő sérülésekben 28 %-os volt 
az arány ill. 14 %-os volt a súlyos balesetek száma. Ezek mind az ittas vezetésnek tudhatók 
be, mint közvetlen kiváltó ok. Látható, hogy a halálos esettel végzıdı közlekedési balesetek 
során az ittasság, mint baleseti tényezı nem játszott szerepet. Ha rendszerbe szedik a 133 
bekövetkezett balesetek során lévı okokat, akkor jól látható, hogy dominánsan a 
figyelmetlenség és az elsıbbségi jog meg nem adása játszott szerepet ezekben az esetekben. 
Nagyobb százalékkal a gyors hajtás és a követési távolság is jelen van a kiváltó tényezıkben. 
Olyan kördiagram látható a kivetítın, ami nagyon jól szemlélteti azt, hogy gépjármővek 
milyen szinten vannak jelen és látják, hogy a személygépkocsik 69,9 %-ában az okozói a 
baleseteknek. Oda kell figyelni a teherforgalom a helyzetére is. Ezzel kapcsolatosan már 
komoly intézkedéseket tettek meg a közútfelügyelıvel. Megtiltották azt, hogy a tiltótáblák 
elhelyezésével, a 20 tonnát meghaladó teherjármővek a hídon keresztül menjenek át 
Szlovákia területére, amely által tehermentesítik a város forgalmát. Felvették a kapcsolatot a 
Közútkezelı Zrt-vel, hogy együtt közösen értékeljék az 1-es számú fıútnak egészen a 
körforgalomtól a Szınyi városrészig bezárólag a helyzetét, az állapotát ill. a közlekedés 
biztonságát befolyásoló tényezıket. Bizottsági szinten megvizsgálják azt, hogy ezt a fıút 
forgalmat, milyen szinten lehet biztonságosabbá tenni a komáromi lakosok érdekében. 
Rendészeti tevékenység során jelentıs ügyszámmal dolgozott az igazgatásrendészeti osztály 
nagyon kevés fıvel, mintegy közel 3.000 ügyben jártak el. Ebben a szabálysértési eljárások 
emelkedtek ki leginkább, de meglehetısen magasabb a személyi és vagyon védelmi 
tevékenységük is. A jogalkotó tulajdonosi szabálysértések és rendırség hatáskörébe vonták be 
ezt a tevékenységet is, mint ügyforgalmi tényezıt, amelyet figyelembe kell venni. 
Szabálysértések csökkentek a 2011-es évben a fegyverügyi ill. engedélyügyi tevékenység 
során. Több mint 96 vadásznak van 260 vadászfegyvere, és 117 fı rendelkezik gáz-riasztó 
fegyverrel, 32 fı rendelkezik sport fegyverrel és 16 fı pedig flóbert fegyverrel. Személyi- és 
vagyonigazolvánnyal rendelkezık száma a városban 450 fı, amelybıl 15 egyéni vállalkozás 
ill. 17 társas vállalkozás található a városban. Úgy gondolja, hogy tényszerően vázolta fel 
azokat a tényezıket, amelyek közrejátszottak a 2011-es évben. A Komáromi 
Rendırkapitányságnak a fı feladatai, ami országos szinten, sıt nemzetközi szinten 
kiemelkedı prioritás a schengeni értékelésre történı felkészülés, amelynek három fázisa van. 
Az elsı rész januárban befejezıdött, itt Magyarország légterét ellenırizték, ahol örömmel 
tájékoztatja a lakosokat, hogy kiválóan vizsgázott az ország. Júniusban várható a nemzetközi 
együttmőködési tapasztalatoknak az ellenırzése. Nagy valószínőséggel a Komáromi 
Rendırkapitányság is érintett lesz ebben az ügyben, hiszen határváros Komárom. A 2013-mas 
évben fog befejezıdni a harmadik ciklusa a schengeni ellenırzésnek. A szárazföldi 
határoknak az ellenırzései a migrációra fog irányulni az ellenırzési tevékenység, ahol a 
rendırségnek kiemelt prioritása van. Továbbra is feladatként határozta meg azt, hogy a 
lakosság biztonságérzetét mindenképpen fent kell tartani a 2012-es évben is. Az országos 
vezetés is hasonlóképpen látja mindezt. Ennek érdekében országos rendır-fıkapitány úr 
szeptember 1-jétıl olyan feladatot határozott meg minden helyi szerv illetıleg területi szerv 
számára, ami alapján végzi el a Komáromi Rendırkapitányság a munkáját. Kiemelt prioritás 
közé sorolhatók a jogsértı bőncselekmények és a szabálysértések tekintetében a 
visszaszorítás. Nagyobb hangsúlyt kell helyezni a bőnmegelızési tevékenységre, amely jól 
látható a fiatalkorú bőnözéseknél, az elkövetıinek a száma emelkedésében is. Úgy gondolja, 
hogy mindez kiemelt prioritás. Már fiatal korban nagyon oda kell figyelni és a rendırségnek, 
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mindent meg kell tenni a rendelkezésre álló eszközökkel arra, hogy próbálják 
megakadályozni, hogy a fiatalkorúak ne váljanak elkövetıkké. Közlekedés-biztonsággal 
továbbra is az a cél, hogy a súlyosabb sérülésekkel, halállal végzıdı balesetek számát 
csökkentsék. Ez által folyamatosan jelen vannak ezen a területen illetıleg az intézkedések 
során hatalmas feladat a jogszabály ismereteknek az elemzése, tekintettel arra, hogy már 
január 1-jétıl is folyamatosan változnak a jogszabályok. Az állományt erre képezni kell. 
Mindent megtesznek a megyei szakirányítás segítségével, hogy ezeket a jogszabályokat napi 
szinten tudják alkalmazni. A reagáló képességet növelni szeretnék, amelyre egy tendencia 
kerül bevezetésre. Az országos vezetıségnek azaz irányvonala, hogy bevetés irányítási 
központokat hoznak majd létre és egy területre fogják majd koncentrálni. A bejelentések 
érkezését nagy valószínőségben a Komárom-Esztergom megyei Rendır-fıkapitányság 
területén Tatabányán lesz. Itt már kísérleti jelleggel az Oroszlány és a Tatabánya 
Rendırkapitányságra érkezett bejelentések összevonása már megtörtént. Várható, hogy a 
Kisbéri Rendırkapitányság ügyeletét fogják majd összevonni a Komáromi 
Rendırkapitánysággal. Nagyon fontos a személyi állománynak a képzése és a taktikai 
elemeknek az elsajátítására biztosított lehetıségekkel való élése. Komárom városa erıd város 
és ne csak a történelmi múlt miatt érezzék a lakosok biztonságban magukat, hanem a jelen kor 
miatt is. Elengedhetetlen az önkormányzatokkal, a civil szervezetekkel és Komárom város 
lakosságával való folyamatos kapcsolattartás. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Lázár Zsolt rendırkapitány úr prezentációját. Megadja a szót 
Dr. Reinhoffer Csaba a Komárom-Esztergom megyei Rendır-fıkapitányság bőnügyi igazgató 
úrnak. 
 
Dr. Reinhoffer Csaba: Elmondja, hogy Lázár Zsolt rendırkapitány úr beszámolója pontos 
adatokat tartalmazott.  Nagyon sok vezetıváltás történt egy ilyen nagy szervezeti egységben. 
Kiemeli, hogy az M1-es autópályát és az 1-es számú fıútvonalat, amely értelemszerően a 
külföldi átutazó személyek, az utazó-bőnözık szempontjából nagyon kedvezıtlen azzal, hogy 
határátkelıhely van a városban. A külföldi sértettek ill. a külföldi bőnelkövetık száma 
növekedett. Az Ipari Parkban lévı cégek fıleg a Nokia Kft. hosszú távon meglehetısen sok 
feladatot adott bőnügyi, rendıri feladatok szempontjából a hatóságoknak és a szolgálataiknak. 
Mindezek sok feladatot rónak a Komáromi Rendırkapitányságra. Egyértelmően a KEM 
Rendır-fıkapitányság megfogalmazta azokat a célokat, amelyeket a kapitány úr vezetésével 
az itteni állománynak is végre kell hajtani a 2012-es évben. Elsısorban az állomány 
stabilizálása és az új vezetıknek a vezetıi tapasztalatainak megszerzése a legfontosabb dolog. 
Az állomány szakmailag képzett arra, hogy a feladatoknak megfeleljen, de a vezetıi rutin 
nagyon sokat adhat még pluszba a minıség javításához. Hatékonyan fel kell lépni az utazó-
bőnözık és a külföldi bőnelkövetık ellen. A konkrét ügyek tapasztalatai alapján egyre több a 
szlovák elkövetık száma, akik kábítószer értékesítésével foglalkoznak ezen a területen. Itt egy 
tranzit útvonal alakult ki a budapesti, fıvárosi kábítószer bőnözés felé. Egyre több az olyan 
vagyonelleni bőncselekmény, amit a szlovák állampolgárságú bőnelkövetık követnek el. A 
Tesco vagy áruházi lopásokat, gépkocsi feltöréseket, lopásokat ill. nem egy esetben pedig 
lakásbetöréseket követtek el ezen a területen. Természetesen a szlovák kollégákkal is 
szorosan együttmőködnek, mert a kölcsönös információ cserét ezt a jó munkához 
biztosítaniuk kell. Jók a bőnügyi mutatók, amelyek a szakterületéhez kötıdnek. Lesznek 
közös feladataik és reméli, hogy az elkövetkezendı évben még ennél is jobb eredményekrıl 
tudnak majd beszámolni. Kiemelt figyelmet kell fordítaniuk a kiemelt veszélyeztetett 
korcsoportokra. Sajnos a gyermek és fiatalkorúak sértetté válása nagyon kedvezıtlenül alakult 
az elmúlt években. Megyei szinten, mintegy 20-25 %-kal nıtt a gyermekek és a fiatalkorú 
személyek sérelmével elkövetett bőncselekmények száma. Sajnálatos módon az erıszakos 
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jellegő súlyos testi sértéseket, a különbözı garázda jellegő bőncselekményeket a legtöbb 
helyen iskolákban vagy közterületen követték el. Az idısebb korúak sérelmével kapcsolatosan 
továbbá elmondja, hogy nagyon sok mindent tettek már meg a 60 éven feletti sértettek 
védelmére. Ezen bőncselekmények számának a negatív változását sikerült megakadályozni. 
Az egyházaknál már a papok is prédikációkba foglalják bele, hogy mire figyeljenek oda a 
lakosok. Az egészségügyi szociális hálózatokon keresztül is próbálják elmondani a 
lakosoknak, hogy fokozottabban figyeljenek oda az idıs egyedül élı emberekre. A közterületi 
jelenléttel nincsen semmi gond. Az a céljuk, hogy a közterületi aktivitást növelni szeretnék, 
de nem elsısorban azzal, hogy mindenkit megbüntessenek vagy valamilyen szinten 
felelısségre vonjanak. Ha a közterületeken a garázdajellegő bőncselekményeknél, a 
tettenérésnél, a forrónyomos üldözés során elkövetık elfogásánál elırelépéseket tudnak tenni, 
akkor a kapitányság is nagyobb eredményeket fognak tudni elérni. Van egy új speciális 
feladatuk, amely az új szabálysértési törvénnyel most lépett hatályba és ez által így még több 
rendıri feladatot kell végrehajtaniuk. Ennek a legjobb tudásuk szerint a lehetı legjobban 
szeretnének megfelelni. A Komáromi Rendırkapitányság jövıbeni munkájához sok szakmai 
sikert kíván. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Dr. Reinhoffer Csaba bőnügyi igazgató úrnak a beszámolóját. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részrıl a napirendhez? 
Megadja a szót Dr. Kreft-Horváth Lóránd alpolgármester úrnak. 
 
Dr. Kreft-Horváth Loránd: Megköszöni Dr. Reinhoffer Csaba bőnügyi igazgató úrnak a 
beszámolóhoz kapcsolódó kiegészítıt. Lázár Zsolt rendırkapitány úrnak külön megköszöni, 
hogy Komárom városában az idei tanévben elindult prevenciós órarendbe rendırségi 
munkáról szóló elıadásokat, szakmai programokat tartottak a gyermekeknek. A rendırség 
munkatársai az iskolákban, a diákoknak folyamatosan tartanak elıadásokat a 
bőnmegelızésrıl, a balesetek megelızésérıl. Májusi hónapban zajlik le az elsı prevenciós 
órarendes tanév, amelyet a továbbiakban is szeretnének folytatni. Elıre jelzi, hogy erre 
kiküldik a meghívókat természetesen a kapitány úrnak és azoknak a munkatársainak is, akik 
részt vettek ezekben a munkákban. Szeretnének egy ötlet börzét megszervezni, amelyen a 
tapasztalataikat elmondhassák. Drog prevencióról, drogmegelızésrıl szóló elıadást 
szeretnének tartani majd a fiatal korosztály számára. Sajnos nem egy esetben voltak az 
iskolákban a rendırkapitány úr kollégáival a drogfogyasztás gyanújának kivizsgálása miatt. 
Kérése Lázár Zsolt rendırkapitány úrhoz, hogy errıl adjon majd egy rövid tájékoztatást. 
Nagyon örül a kamionok fokozottabb ellenırzésének, mivel a lakosság biztonságérzetét is 
fokozzák ezzel. Nagyon balesetveszélyes az, mikor a hídra a kamionok felhajtanak és ott 
állnak, mert a hídnak a gyalogos része nem teszi lehetıvé a kerékpáros ill. a kismotoros 
közlekedést. Egyetért Dr. Reinhoffer Csaba igazgató úrnak azzal a felvetésével, hogy az 
idısebbeket többször kell tájékoztatni, figyelmeztetni arról, hogy milyen veszélyeknek 
vannak kitéve, hogy ismeretlen embereket egyáltalán ne engedjenek be a lakásukba stb. Olyan 
trükkös lopás is megtörtént, hogy áll egészségügyi dolgozóknak adták ki magukat egyes 
emberek, akik így az idıs lakosokat meg tudták lopni. Korábban kérték az idısektıl, hogy 
személyleírást adjanak a gyanús személyekrıl. Sokszor nagyon nehéz egy néhány perces 
találkozás után ez megtenni, de mindez nagyon sokat jelentene. Kérése a Komáromi 
Rendırkapitányság felé, hogy hívják fel a figyelmet – akár a komáromi televízión keresztül, 
akár az újságokban - arra, hogy az idıs emberek fokozottabban vigyázzanak a vagyonukra, 
mert mindig megpróbálják becsapni, meglopni az ismeretlen emberek. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Dr. Kreft-Horváth Loránd alpolgármester úr hozzászólását. 
Megadja a szót Hamrák Zsófia képviselı asszonynak. 
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Hamrák Zsófia: Megköszöni Lázár Zsolt rendırkapitány úr beszámolóját. Az elmúlt 
idıszakból tapasztalhatták, hogy Komárom városában, azok a bőncselekmények, amik idáig 
leginkább jellemzıek voltak, valóban jelentıs csökkenést mutatnak. A képviselıknek nagyon 
sok megtörtént eseményrıl, a lakosokat ért sérelmekrıl van tudomásuk. Elfogadásra javasolja 
a Komáromi Rendırkapitányság beszámolóját. Kérése Lázár Zsolt kapitány úrhoz, hogy 
védelmezzék a lakosságot és nagyon figyeljenek oda az egyes eljárásoknál a döntésekre, mert 
csak akkor lesz becsülete és tisztelete a rendırségnek a lakossággal szemben. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Hamrák Zsófia képviselı asszony hozzászólását. Megadja a 
szót Takács József képviselı úrnak. 
 
Takács József: Elmondja, hogy a városban jelenleg zajló lomtalanítással kapcsolatosan 
szeretne hozzászólni. Megkérdezi, hogy rendırségi szemmel tekintve mennyire van jól 
megszervezve a lomtalanítási akció a városban? Ha van ezzel kapcsolatban kritikai 
megfogalmazás, akkor mik azok, amin javítani kellene? 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Takács József képviselı úr hozzászólását. Megadja a szót 
Babják Csaba képviselı úrnak. 
 
Babják Csaba: Elmondja, hogy a lakosok olyan ügyben keresték meg, hogy az ún. színesfém 
kereskedık zaklatják ıket azzal, hogy bemennek hozzájuk és követelik tılük a lomtalanításra 
szánt színes fémeket. Kérése Lázár Zsolt kapitány úrhoz, hogy ha lehetséges és mód van rá, 
akkor még több gyalogosjárır legyen a városban. Javasolja, hogy jobban figyeljenek arra, 
hogy ahol nincsenek megosztva a járdák a kerékpár utaktól pl.: a Táncsics Mihály utcában, 
vagy a Bajcsy Zsilinszky utcában, ott fokozottabban ellenırizzék a kerékpárosokat, mert  
közlekedésre használják a járdákat, amely balesetveszélyes. Többen jelezték felé ezt a 
problémát, kéri, hogy mielıbb oldjanak meg. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Babják Csaba képviselı úr hozzászólását. Megadja a szót 
Czita János képviselı úrnak. 
 
Czita János: Elmondja, hogy Lázár Zsolt kapitány úr beszámolóját tekintve látható volt, hogy 
az elmúlt 5 évben történt eseményekrıl adott számot, mivel 2007-tıl kedve 2012-es évig 
terjedı számadatokat láthattak a prezentációban. Korábban mikor a város közbiztonságáról 
folytattak tárgyalásokat, hogy mi várható az elkövetkezendı 5 évben, akkor megfogalmazták 
azt az iránymutatást, hogy a schengeni határnyitás után Komárom városa újabb pozícióba 
kerül. Attól tartottak, hogy a város közbiztonsága hogyan fog ehhez a változáshoz igazodni és 
a rendırök hogyan fognak megfelelni ezeknek az elvárásoknak. Mindent meg kell tenni annak 
érdekében, hogy Komárom városának a rendırállománya, mint humán-erıforrásilag, mint 
eszköz technikailag, pénzügyileg meg legyen erısítve, hogy ennek a feladatnak eleget 
tudjanak tenni. Eltelt 5 évnek a számadatait tekintve elmondható, hogy Komáromi 
Rendırkapitányság meg tudott felelni ezeknek az elvárásoknak. Mindig vannak 
elégedetlenségek, de összességében azt tudják mondani, hogy a kritériumoknak megfeleltek. 
Közben nem rosszabbodott a közbiztonság. A jelenlegi helyzetet megítélve javuló tendenciát 
mutatott a közbiztonság függetlenül attól, hogy mit mutatnak a számadatok. Megköszönik a 
rendır-fıkapitányság elmúlt 5 éves munkáját, amelyhez a komáromi rendırök hozzá tudtak 
járulni a feladatok legmegfelelıbb végrehajtásához. A rendıri állomány az elmúlt 5 év alatt 
kicserélıdött, a nyugdíjazások, áthelyezések következtében. Az új tagok szakmailag 
képzettek, de még tapasztalatot kell szerezniük. A Komáromi Rendırkapitányságnak azt 
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kívánja, hogy hasonló hozzáállással és minıségi munkavégzéssel folytassák tovább a 
közbiztonság javítását. Megkérdezi, hogy látnak-e lehetıséget az elkövetkezendı idıszakban 
a komáromi hivatásos állomány növekedésére? 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Czita János képviselı úr hozzászólását. Megadja a szót Lázár 
Zsolt rendırkapitány úrnak a feltett kérdésekre, való válaszadásra. 
 
Lázár Zsolt: Elmondja, hogy kaptak kritikát is meg pozitív hozzászólásokat is. Dr. Kreft-
Horváth Loránd alpolgármester úr a drog prevenció a fiatalkorúakkal kapcsolatos kábítószer 
problémával kapcsolatos felvetésére ad választ. Ez egy olyan bőncselekmény kategória, 
amiben bevetni a rendırség erıit koncentráltan próbálja mindezt megoldani és a probléma 
gyökerét kezelni. A fı csapás iránya a terjeszkedés magatartásoknak a visszaszorítása ill. a 
fogyasztói körnek az ellenırzése. Az elıbbi kategóriában jóval szervezettebb, jóval 
összehangoltabb rendıri intézkedésekre van szükség, amelyben KEM Rendırkapitányság 
Felderítı Osztálya partner ebben illetıleg a szlovák nyomozó hatóságok is. A jövıre nézve a 
büntetı törvénykönyv változásával a jogalkotók erıssebben fogják szankcionálni a fogyasztói 
magatartást is, amely mindenképpen visszaszorítást fog eredményezni. A rendırség 
folyamatosan ellenırizni fogja a fogyasztói köröket, hiszen a jogalkotók megengedik, hogy 
elterelésekkel ne kerüljön bírósági szankcióval az ilyen fajta elkövetıi magatartás. 
Hamrák Zsófia képviselı asszony problémáját meg tudja érteni. De úgy gondolja, hogy itt is 
elsısorban a rendırségi hatóságnak mindenképpen a jogszabályi keretek között kell minden 
egyes ügyekben dolgozni. Sok esetben nem biztos, hogy az eljárások sértettjei úgy látják, 
hogy a rendırség mindent megtesz a felvetett probléma sikeres megoldása érdekében. Csak 
addig tudnak intézkedéseket tenni, amíg a jogszabályi környezet erre lehetıséget ad. 
Folyamatos kontroll van a büntetıi eljárások során az ügyészséggel. A nyomozás felügyeletét 
az ügyészség látja el. Sok esetben a nyomozási hatóság és az ügyészség álláspontja bizonyos 
eljárásokban különbözik. Tiszteletben kell tartani a felügyeleti szerveknek a véleményét. 
Takács József képviselı úr a lomtalanítással kapcsolatban tett fel kérdést, amire válaszol. A 
komáromi rendırök napi szinten ellenırzik azokat a személyeket, akik a városban jelen 
vannak. Kérése, hogy a rendırséget tájékoztassák a lomtalanítás pontos idıpontjairól, hogy ne 
csak a médiából szerezzenek tudomást. Ha koncentráltabban kapnának ezekrıl a lomtalanítási 
idıpontokról tájékoztatást, akkor még hatékonyabban tudnának fellépni ezekben az esetekben. 
Természetesen fokozottabb intézkedéseket vezetnek be, erre az idıszakokra a városban, 
hiszen kiemelt probléma a fém tolvajoknak a kezelése. Ezekben az idıszakokban ez az 
elkövetıi kör fokozottabban van jelen, akik az idıs korúak hiszékenységeibıl követnek el 
trükkös lopásokat. Olyan személyek is megjelenhetnek ezeken a területeken, akik körözés 
alatt vannak. 
Babják Csaba képviselı úrnak a bőnstatisztikával, a gyalogosjárırök, a kerékpárosok 
helyzetével kapcsolatosan volt felvetése, amelyre válaszol. Úgy gondolja, hogy a statisztikai 
adatok valóban számadatok. Nem az a célja a Komáromi Rendırkapitányságnak, hogy csak a 
statisztikát mutassa be, hanem a rendırség munkáját is próbálja megértetni a lakossággal. 
Nyilván a teljesítményt valamilyen szinten mérni kell, amelyek mérıszámok. A mérıszámok 
mögött komoly tevékenység van. A gyalogosjárırökkel kapcsolatban továbbá elmondja, hogy 
napi szinten meghatározza a közterületi parancsnokoknak gyalogos járırszolgálatot. Úgy 
gondolja, hogy fokozottan észrevette a lakosság már a karácsonyi ünnepekkor is, hogy a 
Tesco környékén a városi részben folyamatos járırszolgálatok voltak gyalogosan is. Tervezik 
már a Komáromi Napok rendezvénysorozatával kapcsolatban a folyamatos járırszolgálatot. 
Napi szinten több alkalommal a járırnek kötelessége, hogy kiszálljon az autóból, letegye a 
gépjármővet és gyalogosan, fegyelmezetten az állampolgárok irányába lásson el szolgálatot. 
Ha bárkinek problémája van nyugodtan, forduljon a járırökhöz. Megemlíti a készenléti 
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rendırség szerepét, akik több alkalommal nagyobb rendıri létszámokat tudnak már a városba 
koncentrálni. A készenléti rendırök Gyırbıl jönnek, akik napi szinten gyalogosan ill. 
csoportokba szervezıdve látják el a szolgálati feladatokat. 
Czita János képviselı úr elmondta, hogy az elmúlt 5 év tendenciája tapasztalható volt a 
elıadásában. Megköszöni az elismerı szavakat. Nem voltak egyszerőbb helyzetben 5 évvel 
ezelıtt sem. A rendırség szerkezeti struktúrája elavult. A változó környezethez képest csak a 
humánerıforrásnak a folyamatos változtatásával, adott esetben fejlesztésével lehetett 
alkalmazkodni. Tekintettel a rendırség központi költségvetésére jelenleg nincsen lehetıségük 
a szerkezeti struktúra fejlesztésére. Belügyminiszter úr egy évértékelı állománygyőlésen 
elmondta, hogy meg kell vizsgálni azt, hogy egyes helyi, területi szerveknél 100.000 fıre jutó 
rendıri lefedettség, milyen szinten van jelen. Gyakorlatilag azokat az aránytalanságokat, amik 
az országban tapasztalhatók, azokra utasítást adott ki, hogy meg kell szüntetni. Reméli, hogy e 
tekintetben pozitív változás fog bekövetkezni. Megköszöni a felvetéseket a képviselıktıl. 
Még egyszer megköszöni Komárom Város Önkormányzatának a támogatását a személyi 
állomány nevében is. Megköszöni a lehetıséget a szóbeli kiegészítésre. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Lázár Zsolt rendırkapitány úrnak a válaszadását. Megkérdezi, 
hogy további kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a képviselı-testület tagjai részérıl a 
napirendhez? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, hogy szavazzanak a beszámoló elfogadásáról. 
 

-  Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
45/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy a Komáromi Rendırkapitányság 
közbiztonsági helyzetérıl szóló beszámolóját elfogadja. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs:    Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Dr. Reinhoffer Csaba bőnügyi igazgató úrnak, Lázár Zsolt 
rendırkapitány úrnak a leírt részletes tájékoztatást, a kiegészítést, a kérdésekre adott 
válaszokat és a részvételüket is. Kérése Lázár Zsolt kapitány úrtól, hogy a továbbiakban is az 
együttmőködésük ugyanilyen példaértékő legyen. 
 
 
5. napirend: 
Komárom Város Önkormányzata közoktatási intézményeinek beszámolója végzett 
tevékenységükrıl. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
    Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy három általános iskola a Dózsa György Általános Iskola, a 
Petıfi Sándor Általános Iskola és a Feszty Árpád Általános Iskola beszámolója szerepel az 
elıterjesztésben. Köszönti az ülésen megjelent igazgató asszonyt, igazgató helyettes asszonyt 
és igazgató urat. Megkérdezi, hogy van-e szóbeli kiegészítésük a beszámolóhoz? – 
megállapítja, hogy nincs. Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-társak 
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részérıl a napirendhez? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, hogy szavazzanak a határozati 
javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
46/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
            Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy 
 

1. A Dózsa György Általános Iskola elmúlt öt évben végzett tevékenységérıl szóló 
beszámolóját elfogadja. 

 
2. A Feszty Árpád Általános Iskola elmúlt öt évben végzett tevékenységérıl szóló 

beszámolóját elfogadja. 
 
3. A Petıfi Sándor Általános Iskola elmúlt öt évben végzett tevékenységérıl szóló 

beszámolóját elfogadja. 
 

Határidı:  azonnal 
Felelıs:  Dr. Molnár Attila polgármester 

 
 
6. napirend: 
Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb 
eseményekrıl, tárgyalásokról, intézkedésekrıl, az önkormányzati beruházások állásáról, az 
önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseirıl kérdésekrıl, bejelentésekrıl. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
    Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy két határozati javaslat is szerepel e napirendi pontnál. 
Mielıtt azonban errıl döntenének, rövid tájékoztatást ad a két ülés közötti eseményekrıl. 
Kérése a képviselı-társakhoz, hogy az elızı ülésen megbeszéltek alapján, azokat a 
felvetéseket, amelyeket az ülés végén szoktak felvetni, ennél a napirendi pontnál tegyék meg 
a kérdések, bejelentések kapcsán. A késıbbiekben is ugyanígy fognak majd eljárni. A 
napirend címe már tartalmazza a kérdések, bejelentéseket. 
Elmondja, hogy március 8-án tartotta meg a képviselı-testület a rendes ülését. 
Március 14-én Komárom Város Polgármesteri Hivatala nagytermében került megrendezésre 
az Ukrán Kisebbségi Önkormányzat estje, amelyen néhány képviselı-társa is részt vett. Ezen 
a rendezvényen a Szent Efrém férfikar adott koncertet. 
Március 15-én került megtartásra a városi ünnepség az Igmándi Erıdnél. A Szınyi 
városrészben a Bozsik József Általános Iskola diákjai tartották meg a Március 15-i 
ünnepséget. 
Ezt követı héten került sor a Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat által felvállalt és 
koordinált rászorult nagycsaládosok részére tartós élelmiszercsomag kiosztására az 
Ökonemikus Segélyszolgálat révén. Erre minden évben kétszer kerül sor európai uniós 
forrásból, amelyet az önkormányzat másik két alkalommal egészített ki. Elmondhatják, hogy 
minden negyed évben igyekeznek megsegíteni a rászorult nagycsaládosokat, akiket így tartós 
élelmiszer adásával tudnak segítséget nyújtani. 
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Március 22-én a Városházi Beszélgetések címő sorozat folytatódott a városháza 
nagytermében, amelyen Tiffán Zsolt a Baranya Megyei Közgyőlés új elnöke és Pálffy István 
újságíró, mősorvezetı, országgyőlési képviselı tartott elıadást a magyar bor kultúrájáról, 
gasztronómiájáról. Április 18-án pedig a Városházi Beszélgetések címő programsorozat 
vendége Wittner Mária országgyőlési képviselı volt, aki az 1956-os Forradalom és 
Szabadságharc hıse. 
Szınyi városrészben március 23-án került megrendezésre a szınyi borverseny, amelyen több 
mint 100 bormintát adtak le. A hozzáértı szakemberek úgy vélekednek errıl, hogy egyre 
inkább fejlıdik a borkultúra a szınyi térségben is. Kistérségi borverseny most bonyolódik le, 
amelynek az eredményhirdetésére a Komáromi Napok programsorozata keretében fog 
lezajlani. 
Az Egressy Béni Zeneiskola által szervezett jótékonysági koncert került megrendezésre, 
amelyen az önkormányzat is képviseltette magát. 
A komáromi László-testvérek, a Széchenyi István Szakközépiskola megsegítésére adtak 
jótékonysági estet, amelyen szintén az önkormányzat képviseltette magát. 
Az Endresz Csoport a városháza nagytermében tartotta meg azt a vetélkedıjét, amely 
Komárom városról szólt. Komárom 1938-45 címet viselı történelmi vetélkedı volt, amelyen 
az észak-komáromi iskolák is részt vettek. Élıközvetítés által ezt a rendezvényt sokan 
figyelemmel kísérhették. Példaértékő kezdeményezésnek tartja mindezt. Nagyon reméli, hogy 
több hasonló rendezvénysorozat fog majd megtartásra kerülni. 
Április 11-én volt a Költészet Napja, amely kapcsán Dörner György színmővész tartott 
elıadást a Jókai Filmszínházban, teltház elıtt. 
A Jókai Filmszínházban április 14-én a Magyarok Dalszínház által elıadott Anconai 
Szerelmesek címő darabja is komoly érdeklıdést vonzott. Április 13-án a Hot Jazz Band 
együttes és Bolba Éva adott koncertet szintén a Jókai Filmszínházban, amely a város 
rehabilitációs pályázat részeként került megtartásra. 
Dr. Kreft-Horváth Loránd alpolgármester úrral együtt tettek látogatást a mentıszolgálatnál. 
Dr. Kaszás Zsolt irányítja néhány hete a mentıszolgálatot. Abból az alkalomból keresték fel a 
komáromi mentıállomást, hogy az önkormányzat milyen segítséget tudna nyújtani ahhoz, 
hogy a mentıszolgálat is a lehetı legzökkenıbb mentesebben tudja ellátni a tevékenységét. 
Az önkormányzat képviseltette magát a Csillag Erıdben megrendezett Erıdváros Íjász 
Egyesületnek íjász versenyén, valamint az Kebel Erıdbarátok Egyesületének faültetésén a 
Monostori Erıdben, ahol 18 fa került elültetésre a Komáromban született kis gyermekek 
részére. A korábbi 9 fával együtt egyre nagyobb népszerőségnek örvend a Kebel Erıdbarát 
Egyesületének ez a kezdeményezése, amit példaértékőnek tart. Úgy gondolja, hogy akinek 
gyermeke születik, mindenképpen éljen ezzel a lehetıséggel. 
Az önkormányzat képviseltette magát a Selye János Kórház Gépmőszer Alapítványára 
fejajánlott Horizont jótékonysági esten is. 
Több képviselı-társával együtt fogadták a Bakonyi Poroszkálók portyázók csapatát, akik több 
mint 10.000 km-t tesznek meg lóháton, és útjuk Komáromon keresztül vezetett. Ez egy 
várpalotai kezdeményezésre valósult meg. 
Köszöntötték a legnagyobb adózókat a városban. Megköszönték azt a tevékenységüket, amely 
lehetıséget biztosítottak ahhoz, hogy Komárom városa az adóbevételekhez - amelyek jóval 
kevesebbek, mint korábban - jusson.  
Ehhez kapcsolódóan röviden tájékoztatást ad arról, hogyan alakult a Nokia Kft-vel 
kapcsolatos ügyek. A Komáromi Nokia Kft. 2100 fıvel a régió egyik legnagyobb 
foglalkoztatója marad. Magyarországon valamint Komárom városában marad a cég. Február 
elején bejelentett létszámleépítés kapcsán úgy gondolja, hogy komoly feladatok hárulnak az 
önkormányzatra. Néhány új fejlemény ezzel kapcsolatosan felmerült. Folyamatosan tartanak 
üléseket a helyi Munkacsoport tagjai, amelyen részt vesz a város Önkormányzata, a 
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Munkaügyi Központok vezetıi, a Foglalkoztatási Hivatal vezetıi, a Nokia Kft. 
Érdekvédelemi Szervezetei, Szakszervezete, Üzemi Tanácsa, mint a Nokia Kft-nek a 
vezetése. Ezen az ülésen általában a helyi operatív feladatokat szokták megbeszélni, amellyel 
párhuzamosan egy másik Munkacsoport is ülésezni szokott. Ezt a másik Munkacsoportot a 
Nemzetgazdasági Minisztérium hozta létre, amelyen az országos jelentıséggel bíró témákat 
vitatják meg. Mind a két Munkacsoport ülésen folyamatosan részt vesznek oly annyira, hogy 
a helyi munkacsoportnak saját maga a koordinátora és mikor szükséges, azonnal 
munkacsoport üléseket tartanak. Igyekeznek segíteni azoknak, akik a létszámleépítés kapcsán 
érintettek lesznek. A Nokia Kft. korábban bejelentette, hogy 2300 fınek a leépítését milyen 
ütemezésben valósítja meg. Ebben a hónapban került bejelentésre, hogy 1200 fı leépítésére 
kerül sor az áprilisi hónapban, majd ezt követıen június, júliusi hónapban várható további 900 
fınek az elbocsátása és szeptember, októberben pedig még 200 fıt bocsátanak el. Azt már 
tudják, hogy az 1200 fınek a megoszlása, hogyan alakult, amelyet megyénkénti bontásban 
ismertet. Gyır-Moson Sopron megyeieket 230 fıvel érinti, Komárom-Esztergom megyeieket 
479 fıvel. Az 1200 fıbıl 350 fı szlovákiai állampolgár és 840 fı pedig magyar állampolgár. 
Meglepı módon Borsod-Abaúj-Zemplén megyébıl 33 fıt érint, Békés megyébıl 11 fıt, Fejér 
megyébıl 21 fıt, Pest megyébıl 14 fıt, Veszprém megyébıl 12 fıt érint ez a leépítés. Sikerült 
ehhez megkapniuk azt a háttéranyagot, amely arról szól, hogy lakóhelyi bontásban Komárom-
Esztergom megyét érintve hogyan alakult. A komáromi lakosokat 123 fıben érinti a leépítés 
az elsı bejelentés kapcsán. Mikor ez ismerté vált, a Munkaügyi Központtal azonnal felvették 
a kapcsolatot. A munkaügyi központok képzéseivel kapcsolatosan és a Nokia Kft. által 
bejelentett ún. Bridge program, három alappilléren alapszik. Az egyik az állásbörze, amely 
meglehetısen komoly sajtó vízhangot kapott, amelyet a Nokia Kft. szervezett meg az elmúlt 
héten. A másik alappillér a képzéseknek, átképzéseknek a támogatása. A harmadik alappillér 
pedig a vállalkozóvá válásnak a megsegítése. Ha korábbi Nokia Kft-nél dolgozó, úgy dönt, 
hogy vállalkozást indít több millió forintos támogatásra is számíthat és az átképzéseiket is 
megsegíti a cég. Az állásbörze kapcsán saját maga is részt vett, ahol több mint 2000 
álláshelyet hirdettek meg a Nokia Kft. segítségével, azok a cégek, akik ezen részt vettek. A 
tegnapi nap folyamán a legnagyobb adózók találkozóján értesültek arról, hogy már több száz 
azon munkavállalóknak a száma, akik munkaszerzıdés aláírása elıtt állnak. Az elsıdleges cél 
ezzel kapcsolatban, amit meg kell valósítani, hogy a leépítésre kerülı 123 fı komáromi lakos 
a munkaügyi központokon, a Nokia Kft. Bridge programján keresztül el tudjanak helyezkedni 
a versenyszférában. Amennyiben ez nem történne meg, akkor kell további segítséget 
nyújtania az önkormányzatnak a munkaügyi központok bevonásával, hogy minél hamarabb el 
tudjanak helyezkedni. Legnagyobb segítség a munkahelyteremtés lenne. Komoly esély 
mutatkozik arra, hogy az elkövetkezendı napokban, hetekben, az Ipari Parkban olyan 
munkahelyteremtı beruházásokról, fejlesztésekrıl tudnak majd beszámolni, amely nagyban 
elısegíti mindezt. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-társak részérıl a napirendhez? 
Megadja a szót Hamrák Zsófia képviselı asszonynak. 
 
Hamrák Zsófia: Elmondja, hogy abban bízik, hogy amit polgármester úr elmondott, pozitív 
eredménnyel fog lezárulni. A Turul szoborral kapcsolatosan elmondja, hogy a Komáromi 
újságban a közadakozást meghirdették. A Turul szobor felállításának, felavatásának tevezett 
idıpontja 2012. június 4-e, a Trianoni Békediktátor 92. évfordulója. A város pénzügyi 
helyzetére való tekintettel hirdettek ezzel kapcsolatban közadakozást, amelyet nem csak 
Komárom városában, hanem Észak-Komáromban is meghirdettek. Ennek az adakozásnak a 
módját a Komáromi újságban közzé tették. Felhívja a figyelmet arra, hogy mindazok, akik 
ebben az újságban nem találták meg a sárga csekket, amin be lehet fizetni a közadakozásra 
szánt pénzösszeget, akkor Észak-Komáromban a Viking Étteremben és Dél-Komáromban az 
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Arany János utca 17. szám alatti rendezvényközpontban kérhetnek. Az Komáromi újságban 
közzétették még a számlaszámot is, amelyen keresztül be tudják fizetni a közadakozásra szánt 
pénzösszeget. Amennyiben nem rendelkeznek Komáromi újsággal, a számlaszámot Komárom 
város honlapján is megtalálják. Továbbá elmondja, hogy az I. világháború után, a Szabadság 
téren álló I. világháborús emlékmő a komáromi lakosok közadakozása jóvoltából került 
felállításra. Nagyon szegény idıszak volt az I. világháború után, az emberek sokkal 
nyomorúságos helyzetben voltak, mint most. Kérése a komáromi lakosokhoz, hogy fogjanak 
össze és alkossanak ilyen maradandó emléket a jövı nemzedékei számára. A jó szándékú, jó 
szívő adakozók tegyék meg adakozásukat, amennyire az anyagi helyzetük lehetıvé teszik. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Hamrák Zsófia képviselı asszony hozzászólását. Megadja a 
szót Hornig Rudolfné alpolgármester asszonynak. 
 
Hornig Rudolfné: Elmondja, hogy köszönetet nyilvánít az Endresz Csoportnak a 
rendezvényének a megtartása miatt, hogy nagy létszámú diáksereget tudott megmozgatni. 
Továbbá megköszöni még azt is, hogy a Turul szobor felállításának a momentuma az Endresz 
Csoport nevéhez főzıdik. Ennek az adakozásnak a megindítását az Endresz Csoport 
kezdeményezte látva a város nehéz anyagi helyzetét. A pénzkezelést a Kecskés László 
Társaság vállalta el. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Hornig Rudolfné alpolgármester asszony hozzászólását. 
Megadja a szót Czita János képviselı úrnak. 
 
Czita János: Megköszöni Dr. Molnár Attila polgármester úrnak a két ülés közötti események 
tájékoztatóját. Tájékoztatást ad az április 5-én történt eseményrıl. Ezen a napon a 
Koppánymonostori városrészben közös fogadónapot tartottak polgármester úrral. Ennek az 
volt az indítatása, hogy a február hónapban Koppánymonostoron megtartott 
közmeghallgatáson felmerült annak az igénye, hogy a lakosok szeretnének részletesebben 
megbeszélni a felmerülı problémákat a polgármester úrral és a helyi képviselıjükkel. 
Polgármester úr azt nyilatkozta azon a fogadónapon, hogy lehetıséget fog adni erre a 
beszélgetésre, hogy elmondhassák a lakosok a felmerült problémákat. Ez a fogadónap 
megtörtént, amely sikeresen zárult, hiszen Komárom város egész területre vonatkozóan 
jelentıs problémák feltárására került sor. Megbeszélték, hogyan oldják meg a problémákat. 
Javasolja, hogy ezt a fogadónapot rendszeresebbé tegyék. Legalább félévente tartsanak ilyen 
fórumot, ezt a lakosok kérik. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Czita János képviselı társának, hogy felvetette ezt a 
fogadónapot. Nagyon jó kezdeményezés volt mindez. Ezt a beszélgetést gyakoribb 
rendszerességgel szeretné megtartani. Javasolja, úgy is mint a 3. számú egyéni választókerület 
képviselıje, hogy ún. helyszíni bejárásokat fog meghirdetni a lakosság részére, mivel ez által 
sokkal jobban felszínre kerülnek azok a problémák, amelyek foglalkoztatják az ott élıket. Itt 
nem kell nagy volumenő problémákra gondolni, hanem csak olyanokra, mint pl.: 
ároksüllyedések, aszfaltozás, parkfenntartás stb. Megadja a szót Horváth Gyula képviselı 
úrnak. 
 
Horváth Gyula: Elmondja, hogy áprilisi hónapban a Sportlövık Világszövetsége világkupát 
rendezett Kuvaitban, amelyen Sidi Péter légpuskával 3-szor 40-es összetettben aranyérmet 
nyert. Április 16-án a Gesztenyés Óvodában ovi olimpia kezdıdött el a kis gyermekek 
részvételével. Megköszöni ennek a megszervezését. Azt viszont hiányolta, hogy Komárom 
város óvodái nem kaptak meghívót erre a rendezvényre. Nem szeretné azt, ha a Szent Imre 
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Óvoda gyermekei, akik szintén nagyon ügyesek, az olimpia évében errıl a rangos eseményrıl 
lemaradjanak. A szervezıknek jobban oda kell figyelni arra, hogy ilyen probléma ne 
forduljon elı. Kérdések, bejelentések részhez elmondja, hogy nagyon sokan megkeresték 
azzal, hogy a városban már nagyon el vannak szaporodva a patkányok. Ezt a problémát a 
hivatal felé már jelezte, hogy minél elıbb oldják meg. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Horváth Gyula képviselı úrnak a felvetését. Megadja a szót 
Takács József képviselı úrnak. 
 
Takács József: Elmondja, hogy március 31-re szervezett egy közterület takarítási akciót a 
Molaji városrészben. Ezt a felhívást egy kicsit félve tette közzé, mivel nem tudta, hogy 
mennyien fognak ez iránt érdeklıdni. Pozitív visszajelzéseket kapott. Ezen a takarítási akción 
nagyon sokan vettek részt. Ennek az akciónak az volt a célja, hogy elsısorban a 
társasházakban élı lakosok jöjjenek el erre és a környezetüket tegyék rendbe. Ezt követıen a 
központi park területén, a játszótér környékén végeztek közterület takarítást. Megköszöni a 
résztvevıknek, hogy eljöttek és végrehajtották ezt a munkát. A Saxum Kft. munkatársai is 
besegítettek a munkába és ehhez szerszámokat is biztosítottak. Ez úton is megköszöni a 
Saxum Kft. vezetıségének és munkatársainak a segítséget. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Takács József képviselı úrnak a hozzászólását. Megkéri 
Havran-Tóth Bernadett környezetvédelmi referenst, hogy a Föld Napja rendezvényekrıl adjon 
rövid tájékoztatást. Elıtte megadja a szót Márkos Attila képviselı úrnak. 
 
Márkos Attila: Köszönetet mond mindazoknak, akik abban segítettek, hogy a Lovarda tér egy 
szép megújult hely lehessen. Külön köszönetet mond polgármester úrnak, Horváth Gyula 
képviselı úrnak, a Saxum Kft. ügyvezetıjének Kovács Károly úrnak, valamint külön 
megköszöni Szombath Gábor úrnak a Kompress Nyomda Kft. ügyvezetıjének, hogy 
társadalmi összefogással lehetıvé tették mindezt. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Márkos Attila képviselı úr hozzászólását. Az elıbbiekben 
elmondottak alapján arról van szó, hogy az önkormányzat kapott adományként egy lovas 
huszár szobrot, ami nem az önkormányzat tulajdonában van, hanem állami tulajdonban van. 
Néhány évre kapták meg a lovas huszár szobrot, amely már a nagy közönség elıtt is 
megtekinthetıvé vált. Megadja a szót Babják Csaba képviselı úrnak. 
 
Babják Csaba: Elmondja, hogy a Jókai téren található az önkormányzatnak egy faliújsága, 
amelyet a napokban megtekintett. Hiányosságokat vett észre a faliújságon. Megtalálható volt 
ezen a hirdetı táblán azaz információ, hogy Komárom Város Önkormányzat Képviselı-
testülete által hozott aktuális határozatok Komárom város honlapján megtekinthetık. 
Véleménye, hogy ezen a hirdetı táblán van akkora hely, hogy a határozatokat is ki lehetne 
oda tenni. Nagyon sok olyan idıskorú komáromi lakos van, akik nem tudják megtekinteni a 
határozatokat az interneten, mivel nincs lehetıségük erre. Úgy gondolja, hogy mindez 
érdeklıdésre tarthat számot. A Turul szoborral kapcsolatban elmondja, hogy Komárom Város 
Önkormányzata a Trianoni Békediktátum évfordulóján szeretné ezt a szobrot felállítani, 
amelyre valóban az anyagi helyzetre való tekintettel indult el ez a közadakozás. Úgy gondolja, 
hogy Komárom városát nem érheti az a szégyenkezés, hogy ez a pénzösszeg ne jöjjön össze 
és ne tudják ezt a szobrot idıben felállítani. Kötelessége felszólítani minden jó érzéső magyar 
embert, hogy az anyagi lehetıségeikhez mérten, támogassák ezt a közadakozást, hogy ez a 
Turul szobor felállításra kerülhessen. Felvidéki magyar testvéreik is azt gondolhassák errıl, 
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hogy a város egy ilyen mőalkotással gondol rájuk is és minden határon túli magyar 
testvérekre, ami által soha nem fogják elfelejteni ezt a gyalázatos évfordulót. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Babják Csaba képviselı úr felvetését. Megadja a szót Hamrák 
Zsófia képviselı asszonynak. 
 
Hamrák Zsófia: Elmondja, hogy kapott egy megkeresést, amely szerint az Agricola Zrt. 
Komárom, Puskaporosi út 1/A. szám alatti lévı baromfi telepétıl kellemetlen szagok áradnak 
ki. Ezzel kapcsolatosan kérése a Hivatal munkatársaihoz, hogy vizsgálják felül, hogyan 
lehetne ezen a helyzeten javítani, mivel az ott élı lakosokat már nagyon zavarja ez. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Hamrák Zsófia képviselı asszonynak a felvetését. Ez az ügy 
már hatósági ügy oly annyira, hogy ezzel kapcsolatban már kérte jegyzı asszony segítségét is, 
hogy ebben az ügyben, mint szakhatóság járjanak el. Nem az önkormányzat adta ki ennek a 
cégnek az engedélyt, hanem az Észak-Dunántúli Környezetvédelmi Felügyelıség. Ezen a 
napon a reggeli órákban bent a városban is már érezhetı volt a kellemetlen szag. Úgy 
gondolja, hogy ez így nem mehet tovább. Ennek a jogszabályi lehetıségeit megtekintik, 
amelyen jelenleg is dolgoznak a Hivatal munkatársai. Megadja a szót Havran-Tóth Bernadett 
környezetvédelmi referensnek. 
 
Havran-Tóth Bernadett: Elmondja, hogy a Föld Napját április 22-én szokták ünnepelni. Már 
több éve hagyományosan szervezik ez alkalomból a programokat. Ebben az évben iskolai 
szemétszedési akciót, ill. az Ipari Park önkénteseivel faültetést fognak szervezni. Április 20-
án pénteki napon az Ipari Park mellett épült kerékpárutat fogják fásítani. Továbbá elmondja, 
hogy április 26-án a Nokia Kft. Helping Hands programja keretében 25 fı jön közösségi 
munkát végezni, akik parkosításban fognak segítséget nyújtani. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni a Havran-Tóth Bernadett környezetvédelmi referensnek a 
tájékoztatást. Megkérdezi, hogy van-e további kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjainak 
a napirendi ponttal kapcsolatban? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, hogy szavazzanak a 
beszámoló elfogadásáról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
47/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
A lejárt határidejő Képviselı-testületi határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti 
fontosabb tárgyalásokról, intézkedésekrıl, az önkormányzati bizottságok munkájáról, 
döntéseirıl, kérdésekrıl, bejelentésekrıl a beszámolót elfogadja. 
 
      Határidı: azonnal 
      Felelıs:    Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
Dr. Molnár Attila: A napirendi pont elején jelezte, hogy két határozati javaslatot fog 
elıterjeszteni. A polgármesteri keret terhére fogják támogatni mind a Komáromi 
Cserkészetért Alapítványt, mind a Vox Femina Nıi Kart, amennyiben a képviselı-testület 
jóváhagyja ezeknek az alapítványoknak a támogatását. Ezzel kapcsolatban kér állásfoglalást. 
Elsıként kéri, hogy szavazzanak a Komáromi Cserkészetért Alapítvány támogatásáról. 
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- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
48/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy 
 

1. A Komáromi Cserkészetért Alapítványnak – 2012. évre tervezett programjai 
megvalósításához - 350 E Ft támogatást nyújt.  
 
2. A támogatás összegét Komárom Város Önkormányzat 2012. évi Költségvetése 
polgármesteri kerete terhére biztosítja. 
 

Határidı: azonnal 
   Felelıs:    Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
Dr. Molnár Attila: Kéri, hogy szavazzanak a Vox Femina Nıi Kórusnak a 2012. évi 
támogatásáról, amit szintén a polgármesteri keret terhére fognak támogatni, amelyrıl csak a 
képviselı-testület hozhat döntést. Kéri, hogy szavazzanak errıl. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
49/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy 
 
        1. Vox Femina Kórus – 2012. évre tervezett programjai megvalósításához, karvezetıjük  
             tiszteletdíja és útiköltsége biztosításához - 500 E Ft támogatást nyújt.  
 

2. A Polgármesteri Hivatal Komárom Város Önkormányzat 2012. évi Költségvetése  
       polgármesteri kerete terhére biztosított támogatás összegét az Egressy Béni  
       Zeneiskola Összhang Alapítványa részére átutalja.  

 
    Határidı: azonnal 
    Felelıs:   Dr. Molnár Attila polgármester 

 
 
7. napirend: 
Komáromi Aprótalpak Bölcsıde és telephelyei beszámolója a 2011. évi munkájáról. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
    Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 

Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy a Komáromi Aprótalpak Bölcsıde a Szınyi Zsebibaba 
Bölcsıdét és a Koppánymonostori Minivár Bölcsıdét jelenti. Köszönti az ülésen megjelent 
bölcsıde vezetıit. Megkérdezi, a bölcsıde vezetıi részérıl, hogy van-e a leírt beszámolóhoz 
szóbeli kiegészítés? Megadja a szót Nagy Béláné intézményvezetı asszonynak. 
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Nagy Béláné: Kiegészítés képen elmondja, hogy a Komáromi Aprótalpak Bölcsıde 
beszámolójába helytelenül van feltüntetve a férıhelyek száma, mivel nem 105 férıhely van 
összesen, hanem 125. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Nagy Béláné intézményvezetı asszony kiegészítését. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-társak részérıl a napirendhez? – 
megállapítja, hogy nincs. Kéri, hogy szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
50/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 

Komárom Város Képviselı - testülete elhatározta, hogy elfogadja a Komáromi Aprótalpak 
Bölcsıde, Szınyi Zsebibaba Bölcsıde és a Minivár Bölcsıde mőködésérıl szóló 
beszámolót. 

 
      Határidı azonnal 
      Felelıs Dr. Molnár Attila polgármester 
 
 
8. napirend: 
A vállalkozó háziorvosok, házi gyermekorvosok, fogorvosok 2011. évi szakmai, pénzügyi 
beszámolója. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
    Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
Dr. Molnár Attila: Köszönti az ülésen megjelent Egészségügyi Alapellátási Szolgálat 
vezetıjét Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó intézményvezetı asszonyt. Megkérdezi Dr. 
Juhászné Dr. Gordán Ildikó intézményvezetı asszonytól, hogy van-e szóbeli kiegészítése az 
elıterjesztéshez? – megállapítja, hogy nincs. Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a 
képviselı-testület tagjai részérıl az elıterjesztéshez? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, hogy 
szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
51/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 

Komárom Város Képviselı - testülete elhatározta, hogy a vállalkozó háziorvosok, házi 
gyermekorvosok, fogorvosok 2011. évi szakmai pénzügyi beszámolóját elfogadja.  

 
Határidı : azonnal 
Felelıs:     Dr. Molnár Attila 
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9. napirend: 
Beszámoló a pályázatíró csoport 2011. évi munkájáról, a folyamatban lévı pályázati 
eredményekrıl. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
    Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
Dr. Molnár Attila: Megkérdezi, hogy van-e kiegészítése az elıterjesztınek? – megállapítja, 
hogy nincs. Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl az 
elıterjesztéshez? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, hogy szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 

 
52/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
Komárom Város Képviselı - testülete elhatározta, hogy a pályázatíró csoport 2011. évi 
munkájáról beszámolót elfogadja. 

 
            Határidı: Azonnal 
            Felelıs: Dr. Molnár Attila polgármester 

 
 
10. napirend: 
Lıtér kialakítása a volt Mol étkezde épületébıl. 
Elıadók: Dr. Molnár Attila polgármester 
    Molnárné dr. Taár Izabella jegyzı 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyvhöz mellékelve van./ 

 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy szerepelt már ez az elıterjesztés az elızı testületi ülésnek 
a napirendjén, de mivel részben összefüggésben van a városüzemeltetési szerzıdéssel, ezért 
kérte, hogy azon az ülésen kerüljön megtárgyalásra ez a napirend, amikor a városüzemeltetési 
szerzıdésrıl állást foglalnak. Továbbá elmondja, hogy az összbizottság ezt a napirendet 
megtárgyalta, amelyet elfogadásra javasol a képviselı-testületnek. Ennek az elıterjesztésnek a 
lényegét Hornig Rudolfné alpolgármester asszony ismerteti. 
 
Hornig Rudolfné: Elmondja, hogy Komárom Város Önkormányzata 2010-es évben rendelte 
meg a Bricoll Kft.-tıl az étkezde, sportlövı edzı pálya kialakításával kapcsolatos tervezését. 
Ez a terv elkészült, jogerıs építési engedéllyel rendelkeznek. A város anyagi helyzete nem 
engedi meg, hogy a teljes beruházás most elkezdıdhessen. Megkereste az önkormányzatot a 
szakosztály azzal, hogy társadalmi munkával, a Saxum Kft-nek biztosított pénzkeretbıl 
elindulhasson ennek az épületnek a felújítása. Legalább olyan minimális szinten szeretnék 
kialakítani azt a helyiséget lıtérré, hogy az edzéseket meg tudják tartani. A sportlövık 
társadalmi munkából olyan feladatokat végezhetnének el, amik nem kívánnak olyan munkát, 
mint a statikai kiváltások. Ezeket a munkákat a Saxum Kft-vel kellene végrehajtani. A többi 
munkára pedig szerzıdést fognak kötni, hogy megfelelı felügyelet mellett mőszaki vezetı 
bevonásával ez a munka elkészülhessen. A lıtér végleges kialakítását a következı évi 
költségvetés fogja meghatározni. A társadalmi összefogás ilyen téren itt is érvényesül. Ezzel a 
döntéssel arra adnak felhatalmazást, hogy elkezdıdhessenek ezek a munkálatok. 
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Dr. Molnár Attila: Megköszöni Hornig Rudolfné alpolgármester asszonynak a rövid 
ismertetést. Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel a képviselı-testület tagjai részérıl az 
napirendhez? Megadja a szót Takács József képviselı úrnak. 
 
Takács József: Elmondja, hogy a város vezetıségének van egy régi adósága lövészekhez, 
ennek a lıtérnek a kialakításával, hiszen már évek óta nagyon rossz körülmények között 
kénytelenek edzéseket tartani. Ez az épület nagyon elhagyatott. Ilyen példaértékő társadalmi 
munkás összefogással, ha az épület felújítását meg lehetne valósítani, akkor nagyon nagy 
segítség lenne a lövészek számára. Javasolja a határozati javaslat elfogadását. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Takács József képviselı úrnak a hozzászólását. Megadja a 
szót Hamrák Zsófia képviselı asszonynak. 
 
Hamrák Zsófia: Elmondja, hogy a rossz anyagi helyzet meghozta azt a lehetıséget, hogy egy 
kicsit újból összefogjanak, aminek nagyon örül. A sportolók közül biztos lesznek olyanok, 
akik még jelentkezni szeretnének erre a társadalmi munkára. Minél többen vannak, annál 
gyorsabban tudnak elırehaladni a munkában. A rendelkezésre álló munkaerı fogja 
meghatározni a munka az ütemét. Kérése, hogy határozzanak meg egy olyan idıpontot, ami 
már lehetıvé teszi a lövészek megfelelı edzésének a körülményeit. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Hamrák Zsófia képviselı asszony a hozzászólását. Megadja a 
szót Dombay Gábor képviselı úrnak. 
 
Dombay Gábor: Elmondja, hogy nagyon örül ennek az elıterjesztésnek, mivel Komárom 
városában kiváló sportlövık vannak. Az edzıi háttér is kitőnı és úgy látja, hogy az utánpótlás 
is teljes mértékben biztosított. Nagyon fontosnak tartja, hogy a versenyzık, méltó 
körülmények között tudjanak edzeni, készülni a következı hazai versenyekre, 
világversenyekre is. Ezt a kezdeményezést támogatja, még a saját munkájával is fog segíteni a 
lıtérnek a kialakításában. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Dombay Gábor képviselı úr a hozzászólását. Megadja a szót 
Horváth Gyula sporttanácsnok úrnak. 
 
Horváth Gyula: Elmondja, hogy a sportlövı szakosztály versenyzıi bebizonyították azt, hogy 
milyen sok aranyéremmel büszkélkedhetnek. Az összefogás eredménye lesz az új lıtér 
kialakítása, amelyet a sportlövık megérdemelnek. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni Horváth Gyula sporttanácsnok úr hozzászólását. 
Példaértékőnek tartja mindezt. Megköszöni Hornig Rudolfné alpolgármester asszonynak 
valamint minden felszólaló képviselı-társának és Horváth Zsolt képviselı-társának is azt az 
aktív közremőködı segítségnyújtásukat, amit ebben az ügyben tettek. Példaértékő társadalmi 
összefogásról van itt szó. Látszik, hogy nem minden pénz kérdése, hanem összefogással is 
megvalósíthatók ezek a dolgok. Megkérdezi, hogy van-e további kérdés, észrevétel a 
képviselı-társai részérıl a napirendhez? – megállapítja, hogy nincs. Kéri, hogy szavazzanak a 
határozati javaslatról. 
 

- Megállapítja, hogy a képviselı-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot 
megalkotja: 
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53/2012. (IV.19.) Komárom Város Képviselı-testület határozata: 
 
Komárom Város Képviselı-testülete elhatározta, hogy  
 
1. Támogatja a Komárom Város Sportegyesület Sportlövı Szakosztály és támogatói által 

kezdeményezett, volt Mol étkezde (Hrsz. 5410/246) lıtérré történı kialakítása I. 
ütemének társadalmi munkában történı végzését.  

 
2. Az átalakítással járó munkák anyagköltségeire (gipszkarton, tégla, festék, vakolóanyag,  

törmelék elszállítás, stb.) Komárom Város Képviselı-testülete nettó 3.000.000,- Ft 
összeget biztosít a 2012. évi költségvetésében az általános tartalék keret terhére, melynek 
felhasználására felek közérdekő kötelezettségvállalási szerzıdést kötnek. A szerzıdésnek 
tartalmaznia kell a felajánlásokon túlmenıen a szakosztály és az önkormányzat által is 
elfogadott mőszaki vezetı, és mőszaki ellenır beállítását is. 

 
3. Komárom Város Önkormányzata, mint a tulajdonos a tervtıl való eltérést csak a fıépítész 

elızetes egyezetésével és jóváhagyásával engedélyezi. 
 
Határidı:  azonnal 
Felelıs:    Dr. Molnár Attila 
 
 
Dr. Molnár Attila: Elmondja, hogy a jövı hét csütörtökön, április 26-án a Komáromi Napok 
rendezvénysorozat kezdeteként ünnepi testületi ülést fognak tartani. Nagy szeretettel vár 
minden kedves komáromi lakost a rendezvényekre. Külön kiemeli, hogy április 26-án 13 
órakor a Szabadság téren kerül megtartásra a rendezvénysorozat hivatalos megnyitója, 
amelyre minden komáromi lakost szeretettel vár. Ebben az évben szerényebb lesz a 
Komáromi Napok rendezvényei, mivel az anyagi lehetıségeik csak ezt engedik meg. Ettıl 
függetlenül úgy gondolja, hogy olyan színes rendezvények kerülnek megtartásra, amelyeken 
mindenki jól tudja magát érezni. A tavalyi évhez hasonlóan ebben az évben is lehetıséget 
biztosítanak a helyi civil szervezeteknek, a helyi közösségeknek, a helyi alkotó mővészeknek, 
a helyi együtteseknek, a fellépıknek. A Komáromi Napok, április 26-tól május 1-jéig fog 
tartani. Mindenkit szeretettel várnak a Komáromi Napok rendezvényeire. 
 
A Képviselı-testület zárt ülés keretében folytatja a munkáját. 
 

K. m. f. 
 
 
 
Molnárné dr. Taár Izabella       Dr. Molnár Attila 
       jegyzı           polgármester 
 
 
 
Hangfelvétel alapján jegyzıkönyvet készítette: 
         Kovács Krisztina 
                     leíró 


